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ANNONCESALG

Rosengrenen ApS
Hovedgaden 8, 8670 Låsby
Tlf. 86 95 15 66
kl. 8.30-12.00 og 12.30-15.00
Mail: info@rosengrenen.dk

Hvortil alle spørgsmål
vedr. annoncer bedes rettet!

LEVS 
MEDLEMSSERVICE

Levs telefonrådgivning
Rådgivningen er åben 
mandag til onsdag fra 
kl. 10.00-12.00. 
Ring 80 38 08 88. Du kan også 
skrive til raadgivning@lev.dk 
og vi svarer hurtigst muligt.

Levs aftentelefon
Rådgivningen har åbent hver 
tirsdag kl. 19.00-21.00. 
Ring på telefon 28 51 52 52.

SATS OG TRYK

Intryk ApS
Tlf. 70 21 10 00
www.intryk.dk

DEADLINE

Send indlæg til blad nr. 1/2022
senest den 9. marts 2022
til Henning Jahn 
(ansv. redaktør)
Haldager Mark Vej 22
4250 Fuglebjerg
Telefon 22 58 86 82
henning@henningjahn.dk

Du kan også følge os på Facebook. Bare skriv Lev Slagelse/Sorø i søgefeltet.

LEV SLAGELSE/SORØ FÆLLESKOMMUNEKREDS

Bestyrelsesliste

Formand
Gitte Larsen
Rugvej 15
4220 Korsør
Mobil 28 53 13 09 
Mail: gla@attheweb.dk

Kasserer
Helle Omø Johansen
Topshøjvej 95
4180 Sorø
Mobil 61 31 12 39  
Mail: helle@config.dk

Sekretær
Anette Jensen
Lorupvej 42
4200 Slagelse
Mobil 40 47 80 58 
Mail: krogens@pc.dk

Ansvarshavende redaktør
Henning Jahn
Haldager Mark Vej 22
4250 Fuglebjerg.
Mobil 22 58 86 82 
Mail: henning@henningjahn.dk 

Bestyrelsesmedlem
Lene Hovmand
Islandsvej 5
4293 Dianalund
Mobil 40 10 93 30
Mail: lh@soelvagergaard.dk

Bestyrelsesmedlem
Morten Gaardboe
Gl. Holbækvej 5B
4200 Slagelse
Mobil 40 96 52 02 
Mail: morten@altru.dk

Bestyrelsesmedlem
Ole Andersen
Lodshusvej 26
4230 Skælskør
Mobil 26 20 60 32 
Mail: oja@affaldplus.dk

Suppleant
Palle Raun
Topshøjvej 95
4180 Sorø
Mobil 28 59 00 14
Mail: palleraun95@gmail.com
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Snart skal vi alle til stemme urnerne og stemme til det kommende valg til 
region- og kommunalbestyrelser. 
I bestyrelsen for Lev Slagelse/Sorø har vi valgt at stille en række spørgsmål 
til partierne, der opstiller til kommunalvalget i Slagelse. 
Ikke alle partier har besvaret vores spørgsmål, men de besvarelser, vi har 
fået, dækker nok meget godt bredden i holdninger i den lokale politik. 

Kommunalvalg

Socialdemokratiet
Jørgen Andersen er medlem af kommunalbestyrel-
sen, formand for Kultur- og Fritidsudvalget og med-
lem af Udvalget for Specialiserede Borgerindsatser.

Radikale Venstre
Poul Bek-Pedersen opstiller til kommunalvalget for 
partiet.

Venstre
Knud Vincents er borgmesterkandidat for Venstre. 
Knud Vincents er medlem af kommunalbestyrelsen, 
medlem af Økonomiudvalget og Miljø-, Plan- og 
Landdistriksudvalget.

SF
Helle Dalsgaard opstiller som nummer 2 for sit parti.

Enhedslisten
Thomas Clausen er medlem af kommunalbestyrel-
sen, medlem af økonomiudvalget og formand for 
Social- og Beskæftigelsesudvalget.

Af Henning Jahn

På vegne af partierne er det følgende, der har besvaret vores spørgsmål:

I Lev Slagelse/Sorø ser vi frem til 

et godt samarbejde med den 

kommende kommunal bestyrelse!

Vi ønsker alle i Slagelse 

en god valgkamp!
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Angiv 4 nøgleord for din og partiets 
holdninger og værdier til tilbud til 
børn, unge og voksne med udvik-
lingshandicap.

Socialdemokratiet
– Anerkendelse
– Inklusion
– Kompensation 
– Udvikling

Radikale Venstre
Alle skal have så lige og optimale 
tilbud, som deres behov tilskriver.

SF
Værdighed, medbestemmelse, lige-
stilling og respekt.

Venstre
Tryghed, nærvær, omsorg og sta-
bilitet. 

Enhedslisten
Udviklingsmulighed, frigørelse, selv-
stændighed og omsorg.

Specialcenter Slagelse, der er kom-
munens største tilbud til menne-
sker med udviklingshandicap, har 
oparbejdet et større millionunder-
skud. Hvad er dit bud på en løs-
ning? 
Angiv op til 3 løsningsforslag. Maks. 
2 linjer for hvert løsningsforslag.

Socialdemokratiet
Området kompenseres økonomisk 
for det oparbejdede underskud. 
Samtidig igangsættes handlepla-
ner, der på sigt kan medvirke til at 
rette op på og forhindre kommende 
underskud.

Må betragte underskuddet som 
en budgetmæssig underprioritering. 
Derfor afsættes der flere midler igen-
nem budgetforhandlingerne.

Radikale Venstre
Situationen må analyseres, og fakta 
om driften skal på bordet. Kunne det 
f.eks. tænkes, at det var lønnings-
kontoen, der var løbet løbsk, som så 
mange andre steder i sundhedsvæ-
senet, hvor man anvender de dyre 
vikarer. 

Så er løsningen måske, at insti-
tutionen – i samarbejde med andre 
– opretter eget vikarbureau og der-
med får styr på lønkontoen.

SF
SF har tidligere hævdet, at de af-
satte midler til området har været 
utilstrækkelige og kommunen, der 
pt. er i en meget alvorlig økonomisk 
situation, bliver nødt til at søge en af-
vikling af Specialcentrets underskud.
Bedre mulighed for at kunne mat-
che efterspørgsel til de eksisterende 
tilbud, så det undgås at boliger står 
tomme. F.eks. midlertidige boliger.

Venstre
I Venstre mener vi, at der bør kigges 
på bl.a. de administrative omkostnin-
ger i centeret, samt at centeret har 
mange afdelinger på mange matrik-
ler, hvor nogle afdelinger er stærkt 
udfordret af manglende belægning. 

Vi mener også̊, man bør se på at 
samle nogle centre og tilbud de ste-
der, hvor det kan give mening. Det 
kunne være, at man skulle lægge de 
to § 104-tilbud på Rosenkildevej 83 
(fra Specialcenteret og ACV) sammen. 

Enhedslisten
Kommunen – borgerne i fællesskab 
– kommer til at dække underskud-
det, men naturligvis også efter en 
nærmere analyse af årsagerne til 
underskuddet. Enhedslisten pres-
ser også på i Folketinget, for at staten 
bidrager mere til området generelt.

Slagelse er sælgerkommune på til-
bud til mennesker med udviklings-
handicap eller autisme og sælger 
tilbud til borgere fra andre kommu-
ner mod betaling fra kommunerne. 
Skal Slagelse Kommune fortsat løse 
denne opgave og hvorfor? 
Maks. fire linjer.

Socialdemokratiet
Det har altid været min holdning 
at vi har meget store fordele ved at 
være sælgerkommune.

Vi beholder ekspertisen hjemme til 
gavn for målgruppen. (Vi kan dermed 
tilbyde et kvalitativ bedre tilbud).

En kæmpe kommunal arbejds-
plads (mange skatteydere).

Radikale Venstre
Vi går ind for markedsøkonomi og er 
helt med på, at kommunen sælger 
ydelser, som andre efterspørger.

SF
Denne gruppe har behov for et 
stærkt specialiseret tilbud. Da am-
terne eksisterede, lå store institutio-
ner i Slagelse Kommune, som havde 
specialiseret sig i denne målgruppe. 
Efterfølgende er der arbejdet me-
get på at bibeholde denne viden.  
Slagelse, som sælger af institutions-
pladser til især mindre kommuner, 
medvirker til, at beboerne møder 
højt kvalificerede og specialiserede 
medarbejdere. 

Det bør eventuelt overvejes, om 
kommunerne i dag er for små til at 
varetage den meget specialiserede 
opgavevaretagelse, og om denne 
bør overflyttes til regionerne.

Venstre
Vi er ikke optaget af, om vi er sælger- 
eller køberkommune. Vi er op taget af, 
at den enkelte borger får det tilbud, 

Spørgsmål til partier der opstiller 
til valg til kommunalbestyrelsen 
i  Slagelse Kommune. 
Spørgsmålene er sendt til alle 
partier, men enkelte partier har 
undladt at svare.

➧
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som er bedst til den enkelte borger, 
naturligvis afstemt med den tilste-
deværende økonomi og gældende 
regler og rammer. Et tilbud som er 
båret af de 4 førnævnte værdier. 

Enhedslisten
Slagelse skal selvfølgelig fortsætte 
som sælgerkommune. Det er til for-
del for mennesker med udviklings-
handicap og for autister på grund 
af de samlede socialpædagogiske 
kompetencer og til fordel for de 
mange ansatte, der har deres ar-
bejde i sælgerkommunen.

Mange forældre til børn og unge 
med udviklingshandicap føler, at de 
ikke bliver lyttet til, og at de kæmper 
en ofte ensom kamp mod kommu-
nen i stedet for at have et samar-
bejde med kommunen. 
Hvad skal der efter din opfattelse 
til, for at det ændres til et samar-
bejde? Angiv maks. 3 bud, der hver 
må fylde 2 linjer.

Socialdemokratiet
 1.  Mere og bedre uddannelse af vores 

sagsbehandlere.
2.  Større anerkendelse af hele områ-

dets værdi for kommunen – gene-
rel information.

3.  Mere ro om området – med bud-
getter der er retvisende.

Radikale Venstre
Hvis der opstår en tvist mellem 

forældre og institution, bør kom-
munens borgerrådgiver efter vores 
mening involveres, som uvildig in-
stans i bestræbelserne for at opnå 
ordentlige løsninger.

SF
Mulighed for at oprette nye grupper 
tilpasset f.eks. unge. Det er vigtigt for 
unge at være sammen med andre 
unge.

Det er følsomt at have et handi-
cappet barn og vigtigt, at forældre 
bliver mødt af kompetente og lyt-
tende sagsbehandlere, som har tid 
til at sætte sig ind i deres situation.
Det skal sikres, at der, hvis det overho-
vedet er muligt, tages udgangspunkt 
i forældrenes og den unges ønske.

Venstre 
Medarbejdere der har tid til den en-
kelte. Vi skal sikre en opmærksom-
hed på, hvordan den enkelte medar-
bejder håndterer samarbejdet med 
borgeren og dennes familie, og at 
medarbejderen har tid og ressourcer 
til at sikre den rette hjælp. 

Helhedsorienterede indsatser 
Vi skal sørge for at have en helheds-
orienteret indsats med koordineren-
de indsatser, hvor der laves løsninger 
for det enkelte barn og for hele fami-
lien, i et tværkommunalt samarbejde. 

En koordinerende sagsbehand-
ler for familier med handicappede 
børn. Det skal sikre, at det ikke er 

familierne selv, som skal forsøge at 
finde rundt i kommunens forskel-
lige afdelinger og støttemuligheder, 
f.eks. ift. hjælpemidler.

Enhedslisten
Samarbejde skabes gennem tillid, 
forventningsafstemning og tydelige 
politiske beslutninger om borgernes 
rettigheder

Slagelse Kommune har i 2021 af-
sat 500.000 kr. til et forprojekt, der i 
2022, hvis et flertal i Kommunalbe-
styrelsen beslutter det, udløser 14,5 
millioner til renovering af bygnin-
gen, hvor Dansk Forsorgshistorisk 
Museum holder til. 
Støtter du projektet – hvorfor og 
hvorfor ikke? Besvarelsen må fylde 
4 linjer.

Socialdemokratiet
Jeg støtter naturligvis projektet.  

I en tid hvor vi har fået rettet øko-
nomien op og har et stort anlægs-
budget, er det nu, der bør ske en 
længe lovet etablering af et reno-
veret og istandsat museum.

Det eneste problem, jeg ser (lige 
nu), er, at der ikke er håndværkere og 
materialer til stede. Derfor er plan-
lagte projekter blevet væsentligt 
dyrere end oprindeligt budgetteret.

Radikale Venstre
Vi var imod afsættelsen af beløbet 
til Dansk Forsorgshistorisk Museum. ➧
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Hvis der havde været tale om et en-
gangsbeløb, havde det været ok, 
men vi forudser, at der fremadrettet 
bliver tale om et betydeligt højere 
årligt beløb til lønninger og drift, som 
vi f.eks. ikke ønsker at fjerne fra de 
handicappede.

SF
Omkring forsorgsmuseet er det vig-
tigt ikke at glemme fortiden, og der 
er et rigtigt fint museum og energi-
ske frivillige, som kan fortælle om en 
forfærdelig del af fortiden.

Desværre er Slagelse Kommune i 
en meget trængt økonomisk situa-
tion, der kan medføre at renoverin-
gen af museet udsættes.

Venstre
Hvis vi i Slagelse Kommune havde 
en god økonomi til at lave mere, end 
det vi gør, kunne det sikkert være en 
god ide. Men med den udfordring, vi 
står i pt., er det et af de projekter, vi 
har valgt at udsætte til senere. 

Enhedslisten
Enhedslisten har siden 2009 arbej-
det aktivt for en udbygning af Dansk 
Forsorgshistorisk Museum. Det er 
derfor en glæde, at der i 2021 er afsat 
penge til forprojektet. 

Renoveringen af bygningen er 
nødvendig på sigt, og museet er 
en nødvendighed som dokumen-
tation af en grum fortid og af et af 
de største socialpolitiske fremskridt 
i Danmark.

Hvad er dine bud på, hvordan der 
kan blive sat mere skub i den med-
borgerpolitik, der blev vedtaget for 
Slagelse Kommune i 2019? 
Angiv 3 bud, der hver maks. må 
fylde 3 linjer.

Socialdemokratiet
At medborgerpolitikken tages alvor-
ligt. Med andre ord er det ikke nok, at 
vi har nogle fine ord i et ringbind på 
en hylde længst oppe. Vi skal være 
bedre til at italesætte medborger-
politikken.

Radikale Venstre
Medborgerpolitik er på det over-
ordnede plan noget, de færreste 
interesserer sig for. Eksempelvis 
har kommunen for kort tid siden 
inviteret borgerne til orienterings-
møder i købstæderne om den nye 
Kommuneplan. Der mødte maks. 20 
borgere pr. møde. Borgerne melder 
sig ind i debatten, når det handler 
om f.eks. deres børns skole, eller hvis 

der planlægges en antennemast i 
deres nærområde, så får medbor-
gerpolitikken fuld skrue.

SF
At der ved beslutninger, som vedrø-
rer borgernes fremtid, sikres, at de 
bliver hørt, og kommunen forsøger 
at imødekomme flertallets ønsker.

At borgeren bliver mødt af men-
nesker og ikke skemaer.

Venstre
At vi begynder som kommune at 
gøre det, som medborgerpolitikken 
lægger op til – nemlig inddragelse.

Det gælder hele vejen rundt fra 
det enkelte menneske og de behov, 
hver enkelt har, til de større planer 
på området og udviklingen i vores 
kommune.

Enhedslisten
Medborgerpolitikken bliver først til 
virkelighed for alvor, når der er et 
flertal i byrådet med de rette social-
politiske holdninger.

På hvilke områder ser du og dit 
parti, at der er behov for et løft af 
handicapområdet?
Angiv 3 prioriterede områder. Maks. 
to linjer til hvert.

➧
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Socialdemokratiet
 1. Retvisende budgetter.
2.  Kvalitetsløft gennem uddannelse 

af vores medarbejdere.
3.  At alle politiske udvalg altid husker 

at være talerør for handicappede.

Radikale Venstre
Jeg kender ikke handicapområdet 
godt nok til at udtale mig om konkre-
te forbedringer. Det ligger imidlertid 
helt fast, at Radikale Venstre ligestiller 
alle mennesker, og at vores definition 
af velfærdssamfundet skal måles på, 
hvordan vi behandler de svageste.

SF
Borgere skal mødes i øjenhøjde. Der 
skal være tid til at lave en relation og 
indgå et samarbejde. 

Borgeren skal møde så få menne-
sker som muligt gennem det sociale 
hjælpesystem.

Venstre
En koordinerende sagsbehandler for 
familier med handicappede børn.
Det skal sikre, at det ikke er familierne 
selv, som skal forsøge at finde rundt 
i kommunens forskellige afdelinger 
og støttemuligheder, f.eks. ift. hjæl-
pemidler. 

Tæt opfølgning på indsatser.
Slagelse Kommune skal blive endnu 
bedre til at følge op på indsatserne, 
herunder evaluering. Det må ikke 
ende med, at borgeren føler, at op-
følgningen alene er på eget eller 
pårørendes initiativ. 

Øget handicaptilgængelighed.
I Venstre har vi sat handicaptilgæn-
gelighed på dagsordenen, og vi har 
sikret, at handicaptilgængelighed 
indgår som en central del af strate-
gien for, hvordan Slagelse Kommune 
skal udvikle sig. 

Enhedslisten
–  Større inddragelse af de menne-

sker, som skal ”løftes”.
–  Større inddragelse af de menne-

sker, som i hverdagen skal løfte 
opgaven.

–  Større inddragelse af de relevante 
organisationer som for eksempel 
Lev og fagforeningerne.

Plads til uddybning. Maks. 6 linjer.

de pårørendes stemme, når den er 
i samspil med borgerens ønsker. 

I Venstre anser vi medarbejderne 
og lederne som en afgørende res-
source i at løse kerneopgaverne 
bedst muligt. Derfor er det også̊ 
vigtigt, at vi skærper fokus på ar-
bejdsmiljøet. 

Enhedslisten
Vælgerne afgør ved kommunalvalget 
den 16. november, om der kommer 
et flertal i byrådet med en solidarisk 
socialpolitisk holdning. Holdningen 
til udbygningen af Dansk Forsorgs-
historisk Museum er en slags måle-
stok for den socialpolitiske udvikling. 
Enhedslisten har en klar holdning til 
fortiden, en erkendelse af nutiden og 
en forventning til fremtiden.

Socialdemokratiet
Ingen yderligere bemærkninger.

Radikale Venstre
Ingen yderligere bemærkninger.

SF
Ingen yderligere bemærkninger.

Venstre
Vores handicappolitik handler om 
livskvalitet, at alle mennesker trives 
bedst ved at være så selvhjulpne 
som muligt – med respekt for det 
enkelte menneskes integritet og 
egen stemme. 

Det enkelte menneskes ret til at 
bestemme over sit eget liv er afgø-
rende for udvikling og trivsel. Det 
er lige så̊ vigtigt, at vi anerkender 
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Der var stort rykind, da Sunshine 
Band havde indbudt til release 
party i anledning af deres noget 
coronaforsinkede 15-års jubilæ-
um. Humøret var højt og musik-
ken helt i top!

Af Henning Jahn

Jubilæet blev ikke kun fejret med 
en udendørs koncert. Det blev også 
fejret med udgivelsen af en bog om 
bandets historie og en cd med hele 
22 sange på. 

I bogen er der beskrivelse af ban-
dets historie, interviews med band-
medlemmer og deres pårørende og 
teksterne til bandets sange.

En del af sangteksterne er lavet 
under corona-nedlukningen og er 
helt personlige sange, der afspejler 
det, som optager bandets medlem-
mer.

Der har været en del opmærk-
somhed omkring bog- og cd-ud-
givelse. Således har der været en 
større artikel i avisen ”Sjællandske”, et 
flot indslag på TV2 Øst og interview 

med Henning Weisdorf og Robert 
Konggaard i DR P5-programmet 
”Dansktoppen”. 

Næste satsning for Sunshine Band 
er da også at havne på Dansktop-
pens liste. Indtil da kan man finde 
Sunshine Bands sange og musik på 
streamingtjenesten Spotify.

Bog og cd kan købes hos musik-
gruppen i Kulturhuset VASAC Slagel-
se ved at skrive til nlund@slagelse.dk 
Bog og cd er sponsoreret af Lev Sla-
gelse/Sorø.

Release party

Se billederne på side 19 og 21
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Release party
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Release party

Husk at...
■  Lev Slagelse/Sorø sammen med Lev Ringsted arrangerer gratis julebio 

i Victoria i Sorø den 21. november kl. 14.

■  Lev Slagelse/Sorø sammen med Dalmosehallen arrangerer halbal for 
mennesker med udviklingshandicap den 5. februar 2022.

Følg Facebooksiden Lev Slagelse - Sorø og få mere information!



BLIV MEDLEM OG BIDRAG TIL 
AT FORSTÆRKE DET FRIVILLIGE 
ARBEJDE FOR MENNESKER MED 
UDVIKLINGSHANDICAP.

Indmeldelsesblanket

Medlemskontingent: sæt venligst X  Pensionist/studerende *)
    Årligt med blad 300 kr.     Årligt med blad 150 kr.
    Årligt for par med blad 425 kr.     Årligt for par med blad 225 kr.
    Årligt uden blad 175 kr.     Årligt uden blad 75 kr.
    Livsvarigt med blad (enkelt person) 3.500 kr.     Livsvarigt med blad (enkelt person) 3.500 kr.
    Årligt for forening med blad 800 kr.
    Årligt abonnement 300 kr. Betal først, når girokortet modtages.

Firmamedlemskaber
    Alm. med blad 800 kr.
    Guldmedlem med blad (pr. år) 5.000 kr.
Et guldmedlem får ret til at bruge Levs logo samt at blive nævnt på Levs hjemmeside.

Undertegnede ønsker at blive medlem af Lev Slagelse/Sorø

*) Angiv her hvilket år du forventer at afslutte dit studie:

SKRIV VENLIGST MED BLOKBOGSTAVER:

Navn:

Evt. samlevers navn (parmedlemskab):

Adresse:

Postnummer: By:

Telefon: E-mail:

Lev
Blekinge Boulevard 2
2630 Taastrup

Lev er interesseorganisationen, der siden 1952 har arbejdet for at 
forbedre udviklingshæmmedes vilkår.

Lev · Blekinge Boulevard 2 · 2630 Taastrup
Tlf. 3635 9696 · Fax 3635 9697 · E-mail: lev@lev.dk · URL: www.lev.dk
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